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Reactie INretail  

INretail maakt graag gebruik van de internetconsultatie omtrent het initiatiefwetsvoorstel van 

GroenLinks en PvdD om een algemeen vuurwerkverbod voor consumenten in te stellen. Het gaat daarbij 

om het verbieden van F2 vuurwerk. INretail vindt dat het verbod te ver gaat en geen recht doet aan de 

vele stappen die de vuurwerkbranche al heeft gezet om vuurwerk veilig te maken voor mens en natuur. 

In onderstaande reactie lichten wij graag een en ander toe.  

 

Uitwerkingen huidige aanscherping nog niet bekend 

Sinds december 2020 geldt een aangescherpt vuurwerkbeleid voor F3 vuurwerk waarbij knalvuurwerk, 

vuurpijlen en single-shots verboden zijn. Dit is het vuurwerk dat na het illegale vuurwerk voor de meeste 

overlast en ongelukken zorgde. Door het algehele tijdelijke vuurwerkverbod voor de jaarwisseling van 

2020-2021 en 2021-2022 in verband met de coronacrisis, zijn de gevolgen van dit nieuwe beleid nog 

niet bekend. Het overgaan op een algemeen verbod zonder dat de gevolgen van het aangescherpte 

beleid in kaart zijn gebracht is daarmee voorbarig en doet geen recht aan de aanpassingen en 

investeringen die ondernemers hebben gedaan om ook met de nieuwe regels te kunnen ondernemen in 

de vuurwerkbranche.  

 

De vuurwerkbranche is volop in beweging 

De veiligheidsregels zijn niet alleen aangescherpt voor het afsteken van vuurwerk, maar ook voor het 

verkopen en opslaan van vuurwerk. Om te kunnen voldoen aan alle geldende veiligheidseisen heeft de 

vuurwerkbranche veel investeringen gedaan. Vuurwerkverkopers hebben bijvoorbeeld geïnvesteerd in 

bewaarplaatsen om vuurwerk veilig in op te kunnen slaan en in sprinklerinstallaties. Deze investeringen 

zijn gedaan met het oog op toekomstig rendement wat uit vuurwerkverkoop wordt gehaald. Het nu 

alsnog verbieden ervan, getuigd van een weinig betrouwbare overheid.  

De vuurwerkbranche is volop in beweging en werkt constant aan het zo veilig en milieuvriendelijk 

maken van vuurwerk. Met de geldende aanscherpingen van legaal vuurwerk wordt geluidsoverlast al 

effectief tegengegaan. Daarnaast werkt de vuurwerkbranche volop om plastic verpakkingen te 

minimaliseren om zo onnodig zwerfafval tegen te gaan. Daarnaast zet de vuurwerkbranche zich er ook 

voor in om het veilig gebruik van vuurwerk te bevorderen. Zo wordt aan de kassa advies gegeven hoe 

vuurwerk wordt afgestoken, werkt de branche mee aan publiekscampagnes voor veilig vuurwerk en 

worden er vuurwerkbrillen en aansteeklonten uitgedeeld.  

 

De discussie rondom vuurwerk 

De discussie rondom vuurwerk wordt momenteel niet zuiver gevoerd doordat het verschil tussen legaal 

en illegaal vuurwerk vaak naar de achtergrond verdwijnt. Door een relatief kleine groep Nederlanders 

wordt (illegaal) vuurwerk afgestoken buiten de toegestane uren en gebruikt voor vandalisme en andere 

doeleinden waar vuurwerk niet voor bedoeld is. Het staat voorop dat gedrag en gebruik van vuurwerk 

wat andere mensen in gevaar brengt en tot overlast leidt, moet worden aangepakt. Een algeheel verbod 

is echter disproportioneel en zal ook niet leiden tot het gewenste effect omdat deze groep mensen vaak 

al gebruik maakt van illegaal vuurwerk. In omliggende landen zal het vuurwerkbeleid niet worden 

aangepast waardoor ook met een vuurwerkverbod er niks veranderd in het aanbod van illegaal 

vuurwerk.  
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Vuurwerk is geliefd 

Vuurwerk is een geliefde traditie onder Nederlanders. Het hoort voor veel inwoners bij een feestelijk oud 

en nieuw. De meeste Nederlanders geven nog steeds de voorkeur aan het afsteken van vuurwerk om 

het nieuwe jaar in te luiden. Het bestrijden van vandalisme en overlast door illegaal vuurwerk en 

verkeerd gebruik zou dan ook samen moeten gaan met het blijven mogelijk maken van veilig gebruik 

van legaal vuurwerk.  

 

De handhaving 

Het vuurwerkverbod van afgelopen jaar is niet gehandhaafd wat ertoe heeft geleidt dat veel 

Nederlanders alsnog vuurwerk hebben afgestoken. Dit is een duidelijk signaal van de waarde die 

Nederlanders hechten aan het blijven afsteken van vuurwerk als traditie, ook bij een verbod. Voor het 

niet handhaven van het tijdelijk vuurwerkverbod zijn meerdere redenen, maar het laat vooral zien dat op 

het gebied van handhaving er een verschil gemaakt moet worden tussen legaal en illegaal gebruik van 

vuurwerk. Bij de huidige handhavingscapaciteit is een algemeen vuurwerkverbod duidelijk niet 

handhaafbaar en daarmee niet effectief. Het leidt alleen tot gemiste inkomsten voor de Nederlandse 

vuurwerkverkopers die aan alle veiligheidsmaatregelen voldoen en klanten ook voorlichting kunnen 

geven over veilig gebruik van vuurwerk en veiligheidsmiddelen, zoals veiligheidsbrillen en 

aansteeklonten kunnen meeleveren. De ernstige vuurwerkongelukken die voor het overgrote deel 

veroorzaakt worden door illegaal vuurwerk zullen daarnaast niet afnemen en wellicht toenemen doordat 

Nederlanders op deze manier aangewezen zijn op illegaal, onveilig vuurwerk omdat het veilige 

alternatief wordt verboden.  

 

Conclusie 

Samenvattend stelt INretail dat een vuurwerkverbod niet zal leiden tot de gewenste uitkomsten. Het 

instellen van een verbod getuigd van een weinig betrouwbare overheid voor al die 

vuurwerkondernemers die de afgelopen jaren hebben gewerkt aan het verbeteren van het 

vuurwerkaanbod en de veilige opslag. Het drijft daarnaast Nederlanders naar illegaal, onveilig vuurwerk 

terwijl de praktijk heeft uitgewezen dat effectieve handhaving van een verbod niet haalbaar is.  

 

Contact en nadere toelichting  

Graag lichten wij ons standpunt toe. Contactpersoon is Daniël Kamminga, dkamminga@inretail.nl, tel. 

088 9730 697.  

 

Koninklijke INretail is de grootste brancheorganisatie in retail non-food en is er voor iedereen die een  

(web)winkel heeft in retail non-food. 


